

Taking Jesus Seriously - Part 1...In the beginning NOTES

Quote: *“There is a missing FORCE in Christianity today. It’s a critical one, and it’s absence has led to weak believers, ineffective churches and a decaying culture. Without it, we lack what we need to fully impact our society and reflect his life to others.*

What has taken hold of you will define you!

John 8:31 “If you remain in my Word, you are truly my disciples”

Quote: “Happiness, not holiness is the chief pursuit of most people today, including many professed Christians. They want Jesus to solve their problems and carry their burdens, but they don’t want him to control their lives and change their character.

Discipleship is a lifelong, relational process of becoming more like Jesus by learning His teachings and obeying them, ultimately leading to spiritual maturity and the ability to make other disciples for Christ.

Luke 18:8... would he find any faith on earth

Matt. 7:14, 2 Tim. 3:2-5

2 Tim. 3: 14-15 NIV “But as for you, continue in what you have learned and have become convinced of, because you know those from whom you learned it, and how from infancy you have known the Holy Scriptures, which are able to make you wise for salvation through faith in Christ Jesus.”

”Taking Jesus seriously” challenges us to recognize His claims, teachings, and authority as central to life, and to consider Jesus

to be the risen Son of God and the way to salvation and a transformed life.

It's a deep active trust and commitment to God and His Word, leading of a life of obedience and reliance on Him for salvation and daily living

John 1:1-3 NIV "In the beginning was the Word, and the Word was with God, and the Word was God. He was with God in the beginning. Through him all things were made; without him nothing was made that has been made."

Jesus never began. He was already there at the beginning.

"And the Word was God." He made all things—He is the Creator. He's life itself. And His life was the light of men.

John 1:10 Jesus came to His own world, yet His own world wouldn't receive Him..

John 1:14 "And the Word became flesh and dwelt among us, and we beheld His glory, the glory as of the only begotten of the Father, full of grace and truth".

Jesus "dwelt with us." Literally, He pitched His tent with us—He moved into our neighbourhood.

Jesus as the divine manifestation of God.
Jesus is the Message of God in human form

"A Bible which is falling apart usually belongs to a person who isn't." -

The message of God the Father was lived out and embodied in the life of Jesus, His Son, and is present in the very pages of our Bibles as God-breathed words by the power of the Holy Spirit. *"You study the Scriptures diligently because you think that in them you have eternal life. These are the very Scriptures that testify about me," yet you refuse to come to me to have life."* John 5:39-40 NIV

Knowing is an intellectual awareness of facts and info. While believing is an active, life-shaping commitment to God and Jesus Christ, transforming that knowledge into trust and action.

It shows that God's plan of redemption is consistent and has been in motion since the beginning of creation. The Bible is not two separate stories but a single, unfolding narrative of God's love and salvation.

JESUS!

Being a Christian is not just a title or label. It is something you are and something you do. You believe in Jesus, so you follow Jesus. Wherever he leads....overall living out of love for Him who first loved us!

John came away completely convinced that Jesus Christ was the Son of God and the Savior of the world.

Jesus was all He claimed to be (*Son of God, Savior of the world*) and really did what He said He would do, then we *better pay attention!* Because Jesus didn't just claim to be a great teacher, He literally claimed to be God in human form.

“Now while he was in Jerusalem at the Passover Festival, many people saw the signs he was performing and believed in his name. But Jesus would not entrust himself to them, for he knew all people. He did not need any testimony about mankind, for he knew what was in each person.”

John 2:23-25 NIV

Français

Prendre Jésus au sérieux – Partie 1... Au commencement NOTES

Citation : « Il manque une FORCE dans le christianisme aujourd’hui. C’est une force essentielle, et son absence a conduit à des croyants faibles, des églises inefficaces et une culture en déclin. Sans elle, nous manquons de ce qu’il faut pour impacter pleinement notre société et refléter sa vie aux autres. »

Ce qui t’a saisi te définira !

Jean 8:31 « Si vous demeurez dans ma parole, vous êtes vraiment mes disciples. »

Citation : « Le bonheur, et non la sainteté, est aujourd’hui la principale quête de la plupart des gens, y compris de nombreux chrétiens professants. Ils veulent que Jésus résolve leurs problèmes et porte leurs fardeaux, mais ils ne veulent pas qu’il contrôle leur vie et transforme leur caractère. »

Le discipolat est un processus relationnel et à vie de devenir plus semblable à Jésus en apprenant ses enseignements et en leur obéissant, menant ultimement à la maturité spirituelle et à la capacité de faire d’autres disciples pour Christ.

Luc 18:8, Matt. 7:14, 2 Tim. 3:2-5

2 Tim. 3:14-15 (NIV) : « Pour toi, demeure dans les choses que tu as apprises et reconnues certaines, sachant de qui tu les as apprises, et que dès l’enfance tu

connais les Saintes Écritures, qui peuvent te rendre sage à salut par la foi en Jésus-Christ. »

« Prendre Jésus au sérieux » nous met au défi de reconnaître ses affirmations, ses enseignements et son autorité comme étant centraux dans la vie, et de considérer Jésus comme le Fils de Dieu ressuscité, le chemin du salut et d'une vie transformée.

Croire en quelque chose exige un acte de volonté.

Jean 1:1-3 (NIV) : « *Au commencement était la Parole, et la Parole était avec Dieu, et la Parole était Dieu. Elle était au commencement avec Dieu. Toutes choses ont été faites par elle, et rien de ce qui a été fait n'a été fait sans elle. »*

Jésus n'a jamais commencé. Il était déjà là dès le commencement.

« Et la Parole était Dieu. » Il a tout créé — Il est le Créateur. Il est la vie elle-même. Et sa vie était la lumière des hommes.

Jean 1:10 : Jésus est venu dans le monde qui était le sien, mais le monde ne l'a pas reçu.

Jean 1:14 : « *Et la Parole a été faite chair, et elle a habité parmi nous, pleine de grâce et de vérité ; et nous avons contemplé sa gloire, une gloire comme celle du Fils unique venu du Père. »*

Jésus « *a habité parmi nous.* » Littéralement, Il a dressé sa tente avec nous — Il a emménagé dans notre quartier.

Jésus comme manifestation divine de Dieu.

« Une Bible en lambeaux appartient généralement à une personne qui ne l'est pas. »

Le message de Dieu le Père a été vécu et incarné dans la vie de Jésus, son Fils, et se trouve dans les pages mêmes de nos Bibles comme des paroles inspirées de Dieu par la puissance du Saint-Esprit.

« Vous sondez les Écritures, parce que vous pensez avoir en elles la vie éternelle : ce sont elles qui rendent témoignage de moi. Et vous ne voulez pas venir à moi pour avoir la vie. »

Jean 5:39-40 (NIV)

Savoir est une conscience intellectuelle des faits et des informations. Croire, en revanche, est un engagement actif et transformateur envers Dieu et Jésus-Christ, transformant cette connaissance en confiance et en action.

Cela montre que le plan de rédemption de Dieu est cohérent et en mouvement depuis la création. La Bible n'est pas deux histoires distinctes, mais un seul récit qui se déploie, celui de l'amour et du salut de Dieu.

Être chrétien n'est pas seulement un titre ou une étiquette. C'est ce que vous êtes et ce que vous faites. Vous croyez en Jésus, donc vous suivez Jésus. Partout où il conduit... en vivant par amour pour Celui qui nous a aimés le premier !

Jean en est sorti pleinement convaincu que Jésus-Christ était le Fils de Dieu et le Sauveur du monde.

Jésus était vraiment tout ce qu'il prétendait être (Fils de Dieu, Sauveur du monde) et a réellement accompli ce qu'il avait annoncé, alors nous ferions mieux d'y prêter attention ! Parce que Jésus n'a pas seulement affirmé être un grand enseignant, il a littéralement affirmé être Dieu sous forme humaine.

« Pendant qu'il était à Jérusalem, à la fête de la Pâque, plusieurs, voyant les miracles qu'il faisait, crurent en son nom. Mais Jésus ne se fiait pas à eux, parce qu'il les connaissait tous, et parce qu'il n'avait pas besoin qu'on lui rende témoignage d'aucun homme ; car il savait lui-même ce qui était dans l'homme. »
Jean 2:23-25 (NIV)